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Jõgeva Linna Teenetemärk maestro 
Kaarel Tetsmannile
Jõgeva linna üheks kultuu-
ririkkuseks võib kahtlemata 
pidada koorilaulu, mille 
edendamiseks üle kolme-
kümne aasta järjekindlat  
mehist tööd teinud dirigent 
ja muusikapedagoog Kaarel 
Tetsmann. Sõna “mehine“ sai 
aga maestro loometegevuse 
iseloomustamiseks teadlikult 
valitud, sest tema juhatami-
sel on end kuulsaks laulnud 
meeskoor nimega Mehis. 
Linnavalitsus ja volikogu aga 
leidsid, et Kaarel Tetsmann 
on just õige mees, keda 
autasustada Eesti Vabariigi 
aastapäeva eel Jõgeva Linna 
Teenetemärgiga. 

Päritolult on Kaarel 
Tetsmann  mulk, kes sündi-
nud Suure-Jaani lähedal, ko-
has, mida kutsutakse Kõpu 
tipuks. 

“Muusikaga hakkas 
minu elu täituma juba lap-
sepõlves. Mäletan, et ket-
ramise ajal ema ikka laulis. 
Isa meisterdas aga suupilli ja 
roopilli. Ise tegin pillimän-
guga tutvust koolipõlves. 
Tipu algkoolis sai harjutatud 
harmooniumi ja akordioni-
mängu. Kõpu Mittetäielikus 
Keskkoolis õppisin klave-
rit, Viljandi Pedagoogilises 
koolis viiulit ja mandoliini,” 
meenutas tänane teenekas 
muusikamees.

Tartus asuva Heino 
Elleri nimelise Muusikakoo-
lis lõpetas Kaarel Tetsmann 
koorijuhtimise eriala. Koo-
rijuhtimist ja muusika-
pedagoogikat õppis ta ka 
Tallinna Riiklikus Konser-
vatooriumis erialaõpetaja 
Jüri Variste juhendamisel. 

Kõige enne oli Tetsmann 
muusikaõpetajaks Meremäe 
Keskkoolis. Jõgeva muusika-
maastikul kõndimist alustas 
ta 1973. aastal. “Teadsin, et 
Kaarel Tetsmann on üks esi-
mesi kõrgharidusega muu-
sikaõpetajaid ja arvestades 
seda otsustasin ta meie 
kooli tööle kutsuda. Nii said 

meie kooli koorid ka profes-
sionaalse koorijuhi, “ rääkis 
Jõgeva Keskkooli omaaegne 
direktor Vello Namm. 

Jõgeva Keskkoolis juhatas 
Kaarel Tetsmann segakoo-
ri, lastekoori ja poistekoori. 
Õpilastega suheldes püüdis 
ta võimalikult sõbralik olla. 

“Mõni liiga üleannetu 
poiss kippus tal koguni üle-
käte minema, “ arvas kuna-
gine ülemus Vello Namm. 
1976. aasta 19. jaanuaril 
loodi Jõgeval meeskoor ME-
HIS. Koori asutajaliikmed, 
Heino Ilves ja Kalju Anton 
kutsusid dirigendiks Kaa-
rel Tetsmanni, kes pärast 
põhjalikku järelemõtlemist 
ka nõusoleku andis. “Ega 
teist valikut peale Kaarel 
Tetsmanni meil polnudki, 
sest koorijuhtidest oli tollal 
Jõgeval puudus. Tetsmanni 
dirigeerimisel jõudis koor 
aga päris kõrgele tasemele. 
Meile omistati II kategooria, 
mis oli igati väärikas tunnus-
tus,” ütles Mehise president 
Heino Ilves.  

Kaarel Tetsmanni sõnul 
on meeskoor Mehise reper-
tuaaris ikka üle 100 laulu 
olnud. “Lausa lemmiklaulu 
mul pole. Eks iga laul, mida 
laulame, on armsaks saanud. 
Et pärinen Mulgimaalt, loen 
aga igati ilusaks ja uhkeks 
lauluks Juhan Simmi  “Mul-
gimaale,” märkis dirigent.

Praegu on Kaarel 
Tetsmann meeskoor “Me-
hise “ laulja, kui aga vajadus 
tekib, on valmis ka dirigen-
dikeppi kätte võtma. “Härra 
Tetsmann oma pedagoogios-
kustega on mulle olnud väga 
heaks õpetajaks ja suunajaks. 
Tema kui dirigendi tööstii-
li iseloomustavad lüürilisus 
ja tundelisus,” arvas Mehise 
praegune dirigent Merike 
Katt. 

Koori juhatuse liige Jaan 
Järv, kes laulnud Mehises 
juba 80ndate aastate kesk-
paigast, ütles: 

“Kaarel Tetsmann teeb 
alati kõike hingest ja valutab 
oma südant paljude maailma 
asjade üle. Eks sellistel, kõi-
gele kaasa elavatel inimestel, 
kulub ka oma süda kiiremini. 
Seepärast soovin meie lu-
gupeetud Kaarlile tervist ja 
oma südame hoidmist enam 
kui tavapäraselt soovitak-
se. Loomingulise inimesena 
on ta tundenärv erk ja eriti 
kontsertesinemistel kogu 
tema olemust valitsev. Pärast 
esinemisi, mitte ainult diri-
gendina, vaid mitmel puhul 
ka solistina, on Kaarli jaoks 
väga oluline kooriliikmete 
poolt saadav tagasiside. Ka 
praegune koori repertuaari 
valik on suuresti Kaarli-hõn-

guline. Ise laulab ta esimest 
tenorit, kuid kui on tarvis, 
suudab aidata baritonide või 
isegi basside häälerühma. Jul-
gen arvata, et oleme Kaarliga 
alati väga teineteistmõistvad 
olnud ja paljudes olukordades 
vastastikku ka toeks saanud 
olla. Kaarel Tetsmanni ole-
masolu ja tegemisi on raske 
üle hinnata. Kooriliikmed ja 
linnakodanikud on talle tehtu 
eest siiralt tänulikud.”

Kaarel Tetsmanni pere-
konnatuttav, kultuurihuviline  
arst Jaan Olari arutles: “Ini-
mesena on Kaarel Tetsmann 
mulle alati suureks eeskujuks 
olnud. Muusika on seda meest 

saatnud kogu elu. Hindan se-
dagi, et Tetsmann suutis jääda 
iseendaks ka stagnatsiooniajal 
ning hoidis nii Jõgeval eesti-
meelse vaimu tugevana.”

Kui küsisin, mille poolest 
muusikaõpetaja ja dirigent 
teistest inimestest erineb, vas-
tas Kaarel Tetsmann ise nii: 
“Vaadake mind, kas olen mil-
legi poolest teistsugune?“

Jäin pisut nõutuks, mis-
peale maestro kostis: “Muu-
sikainimestel on oma eripära 
siiski olemas. Nad on südamli-
kumad ja avatuma tundemaa-
ilmaga, samuti kohusetundli-
kumad ja püüdlikumad.”

Tugevaks toeks nii kodus-
tes kui ka töistes ettevõtmistes 
peab Kaarel Tetsmann oma pe-
ret, emakeeleõpetajast abikaasat 
Ivit, poegi Kallet ja Indrekut.

Küsimusele, kas lisaks muu-
sikale jätkub aega teistekski 
harrastusteks, vastas vastne tee-
netemärgi kavaler nii: “Noorpõl-
ves olen proovinud raamatuid 
kirjutada. Nüüd meeldib mulle 
aga kokandus. Eriti hea on ikka 
midagi eestipärast keeta ja küp-
setada. Näiteks mulgipuder on 
üks igavesti vahva roog.”

 
JAAN LUKAS 

Jõgeva  linna 
aukirja:
Endre Varik - saavutuste eest 
invaspordis.
Janek Varblas - vabaõhula-
vastuse „Kassirabal” korralda-
mise eest.
Heini Reiman - vabaõhula-
vastuse „Kassirabal” korralda-
mise eest. 
Malle Jeltsova - kohusetund-
liku ja pühendumusega tehtud 
sotsiaaltöö eest. 
JÕULUVANA - Jõgeva linna 
maine kujundamise eest.  

Jõgeva  linna 
aumärk:
Astra Pern - eduka töö eest 
matemaatikaõpetajana ja õp-
pealajuhatajana Jõgeva Güm-
naasiumis.
Reet Kikkas - eduka töö eest 
Jõgeva Täiskasvanute Kesk-
kooli direktorina.
Igor Orlov - Jõgeva Spordi-
klubi Noorus 96 juhatuse esi-
meest ja treenerit jalgpallitra-
ditsioonide arendamise eest 
Jõgeva linnas.
Kaido Poom - spordiklubi 
Pedja juhatuse esimeest ja 
treenerit  jäähokitraditsioo-
nide arendamise eest Jõgeva 
linnas.
Helju Sihver - Muinsuskait-
seameti Jõgevamaa  vanem-
inspektorit teenete eest Betti 
Alveri Muuseumi rajamisel.
Aare Olgo - Jõgeva abilinna-
pead Jõgeva linna staadioni 
ehitamise korraldamise eest. 
Rein Mõts - AS Valmeco ju-
hatajat töökohtade loomise 
ning ettevõtluse arendamise 
eest Jõgeva linnas.
Aivar Kokk, Jõgeva maava-
nem - kella paigaldamise eest 
Jõgeva linna. 

Jõgeva 
Linnavalitsuselt said 
tunnustuse:
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Kaarel Tetsmanni mehine töö koorijuhina sai väärilise tunnustuse.

Õnnitleme 
Eesti Vabariigi 
89. aastapäeval

Jõgeva Linnavolikogu
Jõgeva Linnavalitsus
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ning ühiskonna poolt ka pii-
savalt hinnataks ja väärtusta-
taks.  Need inimesed teevad 
tänuväärset tööd, andes oma 
energia ja panuse teiste hea-
oluks. 

Oma vabariiki ja inimesi 
hoides saame väärikalt tähista-
da Eesti Vabariigi aastapäeva.

KALMER LAIN
Abilinnapea

kalmer@jogevalv.ee

Sihtasutuse Jõgeva Sport juhatajana töötab kergejõustikutreener ja 
spordipedagoog Hanno Koll, kes võitis linna spordijuhi leidmiseks välja 
kuulutatud konkursi.

Missugused on Teie varasemad seosed Jõgeva linna ja siinse spordieluga?
“Ma olen õppinud Jõgeva Keskkoolis. Tallinna Spordiinternaatkoolis lõpetasin ker-
gejõustiku eriala. Tartu Ülikooli kehalise kasvatuse teaduskonnast sain treeneri ja 
õpetaja diplomi. Tööd alustasin üheksakümnendate aastate alguses Jõgeva Laste-
ja Noortekeskuses kergejõustiku treenerina. Ühtlasi asutasin spordiklubi Harta, mis 
tegutseb tänaseni. 1995-1997 olin Spordiliit Kalju juhatuse esimees ning seejärel 
Kuremaa ujula spordijuht. Pärast seda töötasin kehalise kasvatuse õpetajana Voore 
Põhikoolis.”
Miks ja kuidas tekkis mõtte SA Jõgeva Sport juhiks kandideerida?
“Otsisin uut väljakutset ja selles ametikohas nägin oma teadmiste ja oskuste proo-
vilepanekuks võimalust. Kandideerima julgustasid ka mitmed sõbrad ja tuttavad. 
Konkursil tuli tutvustada oma visiooni Jõgeva spordielu arendamisest.”
Kuuldavasti on Teie huviorbiidis spordikeskus Virtus ja täismõõtmetega 
staadion?
“See on tõesti nii. Sportimisvõimaluste parandamiseks Virtuses tehakse uusi inves-
teeringuid. Huvi spordihoone kasutamise vastu on suur ja tegevus käib siin hommi-
kust õhtuni. Täismõõtmetega staadionit kasutavad pidevalt Jõgeva Gümnaasiumi ja 
Jõgeva Ühisgümnaasiumi õpilased. Staadionit hakkavad kasutama ka kergejõustiku 
treeninggrupid. Staadioni naabruses paikneb liuväli, kus kõik soovijad kella 8 -21 ta-
suta uisutada saavad.”
Kuidas kavatsete suhelda linnakodanikega?
“Kuulan huviga kõiki mõtteid, ettepanekuid ning muresid. Minu kabinet asub spor-
dikeskuses Virtus, sageli võib mind leida ka linna staadionilt.”

Hanno Koll
Tel. 772 1922
e-post: info@virtus.ee

Hea kaaslinlane! 
Homme tähistab Eesti Vabariik oma 89. sünnipäeva. 
Vabadussõja võitlustes sündinud ja suurte impeeriumite tankiroomiku-
te all muljuda saanud Eesti rahval siiski jätkunud  elujõudu kannatustes 
vastu pidada ning  taas oma riik vabana üles ehitada. Sellesse ohvri-
meelsust nõudvasse töösse on andnud oma tubli panuse ka Jõgeva 
ning selle ümbruse inimesed. 
Riigi sünnipäeval on põhjust tagasi vaadata ka Jõgeva ajaloole. Voo-
remaa pealinna sünniks lõi soodsa pinnase turumajanduse ja tehnika 
areng 19. sajandi viimastel aastakümnetel. Kui 131 aastat tagasi peatus 
Jõgeval esimest korda rong, siis 1919.  aastaks olime jõudnud areneda  
alevikuks. Peagi, pärast Tartu rahulepingu allakirjutamist avanes eesti 
rahval  võimalus elada juba rahumeelselt vabal maal.  
Kiire areng päädis 1. mail 1938 aastal linna austava nimetusega.  1939. 
aastal külastas Jõgevat Eesti Vabariigi esimene president Konstantin 
Päts. Huvitava kokkulangevusega väärib märkimist, et nii Konstantin 
Päts kui ka 15. veebruaril meie maakonnakeskust külastanud tänane 
riigipea Toomas Hendrik Ilves saabusid Jõgevale rongiga. 
Erilise lugupidamise ja südamesoojusega pöördun täna  nende inimes-
te poole, kes on elanud Jõgeval selle loomisest  alates. Juba aastaid tun-
neme  neid  väärikaid mehi ja naisi klubi “38 “ liikmetena, kelle  suureks  
rikkuseks on mälestused meie kodulinna elust ja olust ning kes on asu-
nud neid meenutusi ka uues muuseumihoones usinalt talletama. Nii, 
mälestus mälestuse järel kujuneb   meie linna lugu, meie kultuurikiht.
Tahan tänada ka kõiki neid, kes annavad tänapäeval oma panuse linna 
arengusse. Neid tublisid inimesi on väga palju. Vabariigi aastapäeval on 
kombeks tänada linna au-ja teenetemärgiga neid meie hulgast, keda 
on kaasinimesed esile tõstnud. Aumärkide saajate töö sunnib ka meid 
olema tublimad, paneb rohkem pingutama. 
Teame oma linna valupunkte ja  probleeme, mis ikka veel lahendamist 
vajavad. Samas on riigi sünnipäeva künnisel rõõm teatada, et nii mit-
medki ammused asjad on hakanud soovitud suunas liikuma. Jõgeva 
murelapse – raudteeületuskoha – küsimuses on peetud juba mitmeid 
nõupidamisi Eesti Raudteega, et leida see kõige õigem lahendus turva-
liselt raudteed ületada. Rahalised vahendid 15 miljoni krooni ulatuses 
on selleks aastaks ehitustöödeks  eraldatud.
Ka bussijaama terminali projekteerimine edeneb ja peagi peaks projekt 
laual olema. Ja siis läheb kohe ehitamiseks.
Jõgeva linnale on tema elanike heaolu tähtis. Rahul ja õnnelik saab olla 
aga vaid terve inimene. Seepärast toetame Jõgeva haiglat juba teist aas-
tat järjest  300 tuhande krooniga vajaliku aparatuuri ostmisel.  Mõned 
päevad tagasi allkirjastasime Jõgeva Haigla juhataja Peep Põdderiga 
koostöölepingu, mille kohaselt aitab linn muretseda haiglale nii vaja-
likku diagnostikaseadme, nagu seda on  gastroskoop. Möödunud aas-
tal ostsime  autoklaavi ja sisustasime täielikult ühe hooldusosakonna 
palatitest. 
Tunneme heameelt selle üle, et Jõgevale on haigla alles jäänud ja me-
ditsiiniabi on kohapeal kättesaadav. Kindlasti anname meditsiiniteenu-
se arendamiseks ka edaspidi oma panuse. 
Oleme  uhked iseseisvusaastate jooksul saavutatu üle. Aasta aastalt on 
elu Eestimaal läinud paremaks ja seda meie kõigi ühiste jõupingutus-
te toel.  See, mida me üheskoos loome, on sild 
eilsest homsesse, mille tugevus ja kandevõime 
on meie ühistes  kätes. Soovin et iga töö ja et-
tevõtmine oleks kordaläinud  ja pakuks rõõmu 
teile endale ning teie lähedastele. Et iga järgnev 
päev oleks meie kõigi jaoks õnnelikum ja rahul-
dustpakkuvam kui täna.

Ilusat Eesti Vabariigi aastapäeva!

VIKTOR SVJATÕŠEV
Jõgeva linnapea

VIKTOR SVJATÕŠEV

SAAME TUTTAVAKS

SA Jõgeva Sport juhataja 
Hanno Koll

Ainult koos liigume edasi
Pea igal aastal toimuvad meil vali-
mised. Jõgeva linna kodanikuna ja  
abilinnapeana pean väga oluliseks 
kohaliku omavalitsuse valimisi, 
kuid sama tähtsad on ka Riigikogu 
valimised.

Koostöö saadikutega
Jõgeva linna jaoks on oluline, 

et valituks saaksid need, kes os-
kavad, suudavad ja tahavad tule-
vikus Toompeal meie kodulinna 
eest seista. Selleks peaksime te-
gema meie poolt valitud Riigiko-
gu liikmetega  tõhusat koostööd, 
et nad tunnetaksid, et see, mis on 
Jõgeva linnale vajalik, tuleb ära 
teha.

Jõgeva linna prioriteet 2007. 
aastal on bussijaama rajamine. 
Eeltööd selle tarbeks on saanud 
teha juba mitu aastat ja täna võin 
öelda, et kõigi eelduste kohaselt 
valmib uus bussijaam veel sellel 
aastal.

Ajakirjanduses on kritisee-
ritud saadikute niinimetatud 
„kommiraha” jagamist. Ma ei ta-
haks sel teemal pikemalt peatuda, 
et kellel on õigus ja kellel mitte, 
aga ma tahan ära märkida tõsias-
ja, et just nimelt selle „kommira-
ha” 1,9 miljoni krooni eest, mis 
me tänu Marika Tuusile saime, 
ehitame nüüd linnale uue bussi-

jaama. Tänu temale saab Jõgeva 
hooldekodu „Elukaar” parema 
ventilatsiooni, pidevalt on Mari-
ka Tuus aidanud leida vahendeid 
lasteaiale „Karikakar”.

Need võivad olla küll väike-
sed kohapealsed asjad, kuid just 
seepärast usaldan ma Marikat ja 
julgen teilegi valimisteks soovi-
tada, et ta on suurte üleriigiliste 
probleemide kõrval aidanud meil 
lahendada meie muresid. Kui 
eelmistel Riigikogu valimistel sai 
ta Jõgeva linnas absoluutselt pa-
rima valimistulemuse oli see ehk 
avanss. Nüüd võib aga öelda, et 
ta on talle pandud lootusi õigus-
tanud.

Kohapealne arstiabi on 
tähtis

Haigla on Jõgeval tegutsenud 
juba aastakümneid. On olnud nii 
häid kui kehvemaid aegu.

Kui kaks aastat tagasi oli 
meie haigla väga kehvas seisus 
ja eelmine haiglajuht lootusetus 
olukorras põgenes, asus tööle 
doktor Peep Põdder.

Selle paari aastaga on haigla 
mustast august välja roninud ja 
olukord on märgatavalt paremu-
se poole liikunud; taas töötab  las-
tearst ning osutatakse kirurgilist 
abi. Avatud on vastrenoveeritud 
hooldusosakond. Jõgeva abilin-

napeana on meeldiv tõdeda, 
et koostöö haiglaga on meil 
hea. Möödunud aastal sisus-
tas linn uues hooldusosakon-
nas ühe toa ja eraldasime ka 
raha moodsa autoklaavi (apa-
raat, millega steriliseeritakse 
operatsioonivahendeid) ost-
miseks.

Linn eraldab 300 000 
krooni

Möödunud nädalal kir-
jutasid Jõgeva linnapea ja Jõ-
geva haiglajuht Peep Põdder 
alla lepingule, millega linn 
eraldab 300 tuhat krooni uue 
gastroskoobi ostmiseks.

Siinjuures pean ma rahast 
olulisemaks just suhtumist, 
et me toetame oma haiglat ja 
soovime kohapeal kvaliteet-
set arstiabi. Loodame, et ka 
teised omavalitsused võtavad 
meist eeskuju, sest ega haig-
las ravita ainult Jõgeva linna 
rahvast.

Viimasel ajal on minu 
poole pöördunud mitmed 
inimesed murega, et nüüd 
kandideerib Peep Põdder Rii-
gikogusse ja läheb ära. Inime-
sed on mures, et jääme oma 
heast haiglajuhist ilma.

Siiski on selge, et iga hääl, 
mis te Peep Põdderi poolt an-

nate, on ju otsene panus Jõgeva 
haigla arengusse ja seeläbi kasu-
lik meile kõigile.

Üheskoos edasi
Hea meel on tõdeda, et 

vaatamata aktiivsele valimispe-
rioodile valitseb Jõgeva linnas 
koalitsioonipartnerite ja opo-
sitsiooni vahel hea koostöö. Ja 
kuigi meediast käivad läbi mit-
mesugused kisklemised ja sõne-
lused riigi tasandil, võin mina 
küll rahuliku südamega öelda, 
et meil on hea  tulemustele suu-
natud koostöö. Seetõttu soovin 
jõudu ja koostöövalmidust ka 
kõigi teiste erakondade saadi-
kutele.

AARE OLGO
abilinnapea

Sotsiaalse kaitse strateegilised eesmärgid 
loovad uusi võimalusi
Jõgeva linna uus arengukava 
aastateks 2007 – 2020 on Jõgeva 
Linnavolikogu poolt vastu võe-
tud. Hea on see, et on planeeri-
tud pikaajaline tegevus ja seatud 
kaugele ulatuvad strateegilised 
eesmärgid. Kuidas muidu linn 
saakski oma eelarvet ja tegevust 
planeerida. 

Peatuksin korraks sotsiaal-
se kaitse strateegiliste eesmär-
kide juures:

Lastele ja noortele paku-
takse aktiivseid vaba aja sisus-
tamise võimalusi ja aktiivselt 
tegeletakse ennetustööga: toi-
muvad laste- ja noortelaagrid 
(seiklus-, töö- ja puhkelaagrid), 
pakutakse erinevaid uusi vaba 
aja tegevusi (peamiselt noorte-
keskuses), Jõgeva Linnavalitsus 
võtab tööle noorsootöötaja.

Linn on jätkuvalt turvaline: 
laiendatakse videovalvet, kee-

lustatakse öine alkoholimüük, 
luuakse kriisireguleerimisko-
misjon, linn tellib täiendavat 
patrullteenust. Samuti toetab 
linn terviseedenduslikke alga-
tusi ja ettevõtmisi. 

Sotsiaalvaldkonna teenuste 
osutamisel, s.h. sotsiaalmajas 
pakutavate teenuste osutami-
sel, on aktiivselt kaasatud kol-
mas sektor. 

Sotsiaalteenuseid arenda-
takse ja laiendatakse lähtuvalt 
sihtrühmadest ja reaalsetest 
vajadustest: mitmesugused 
uued sotsiaalteenused sot-
siaalmaja baasil (ema ja lapse 
turvatoad, tugiisikuteenus las-
tega peredele ja vaimupuudega 
noortele vanematele, päeva-
keskus sotsiaalmaja klientide-
le, supiköök, juhtumikorral-
damine, pikaajaliste töötute ja 
heitunute rehabiliteerimine) 
ning osaliselt tasulised teenu-

sed (pesupesemisteenus, 
saunateenus).

Päevakeskuse loomine 
pensionäridele ja puuetega 
inimestele on tegevuska-
vas planeeritud 2010. aas-
taks. Selleks tuleb tegevusi 
planeerida juba täna: leida 
sobiv koht ja rahalised va-
hendid. Kõik ettepanekud 
on oodatud.

Lugedes neid eesmär-
ke saame aru, et sotsiaalse 
kaitse valdkonnas on vaja 
teha veel palju vajalikku. 
See näitab ka seda, kui pal-
ju on sihtgruppe, kes nõu 
ja abi vajavad. Abivajajaid 
nõustavad ja aitavad Jõge-
va linna sotsiaalvaldkonna 
töötajad. Nemad aitavad 
anda kliendi elule uue väär-
tuse, juhul kui inimene ise 
seda soovib. Vaja oleks, et 
sotsiaaltöötajaid meie riigi 

Jõgeva Linnavalitsuse ja 
SA Jõgeva Haigla vahel 
allkirjastati 16. veeb-
ruaril 2007. a. leping                   
300 000 krooni eralda-
miseks uue diagnostika-
seadme, gastroskoobi, 
ostmiseks.
Linn peab oluliseks and-
ma  oma panust kaasaeg-
sete meditsiiniseadmete 
soetamiseks, et ravivõi-
malused kohalikus haig-
las vastaksid tänapäeva 
nõuetele. Sellises mahus 
abi osutamine toimub 
juba teist aastat. Eelmi-
sel aastal eraldatud raha 
eest muretseti haiglale 
autoklaav. 



3Nr. 2 (60) 23. veebruar 2007

JÕGEVA LINNAVALITSUS

JÕGEVA LINNAVALITSUS TEATAB

ÜLEVAADE jaanuari- ja veebruarikuu ISTUNGITEST

22. jaanuari istungil:
1. Anti kirjalik nõusolek Gunnar Kaldale väikeehituse püstitamiseks;
2. Väljastati ehitusluba aktsiaseltsile Jõgeva Elamu elamute Pargi 16 ja Kruusa 
1a piirderekonstruktsioonide rekonstrueerimiseks ning osaühingule Jahimaja 
ehitise Staadioni 24 rekonstrueerimiseks;
3. Väljastati kasutusluba Ühisgümnaasiumi rekonstrueeritud ruumidele, 
kauplus-restoranile Aia 33, tootmis- ja ärihoonele Estakaadi 10b, katus-varju-
alusele Estakaadi 10b;
4. Otsustati toetada aktsiaseltsile Olerex kuuluva Jõgeva tankla välisõhu 
saasteloa taotlust;
5. Muudeti Linnavalitsuse 20. novembri 2006. a korraldust nr 490 „Jõgeva 
linnas Välja tn 3, 3b, 3c ja 5 kinnistute ning Välja tn 3b kinnistust kirdes asuva 
hoonestamata maa-ala detailplaneeringu koostamise tingimuste andmine”;
6. Muudeti Linnavalitsuse 20. novembri 2006. a korraldust nr 489 „Jõgeva lin-
nas Suure, Kesk, Pargi ja Lao tänavate vahelises kvartalis asuva hoonestamata 
maa-ala detailplaneeringu koostamise tingimuste andmine”;
7. Muudeti Linnavalitsuse 15. jaanuari 2007. a korraldust nr 22 „Jõgeva linnas 
Suur tn 13b ja Pargi 6 kinnistute ja nendega piirneva jätkuvalt riigi omandis 
oleva maa-ala detailplaneeringu koostamise tingimuste andmine”;
8. Otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
9. määrati hooldaja ühele isikule;
10. Kinnitati riigihanke „Väikebusside liisimine” pakkumise kutse dokumendid.

25. jaanuari istungil:
Muudeti Linnavalitsuse 22. juuli 2002. a määrust nr 5 „Valimisjaoskonna 
moodustamine”.

29. jaanuari istungil:
1. Kinnitati Linnavalitsuse hallatavate koolieelsete lasteasutuste pedagoogi-
de töötasustamise alused ja kuupalga alammäärad;
2. Määrati Linnavalitsuse hallatavate koolieelsete lasteasutuste juhatajatele 
põhipalgad;
3. Määrati Muusikakooli direktorile ja Kunstikooli juhatajale põhipalk;
4. Kinnitati linna  munitsipaalkoolide huvijuhi, infojuhi, ringijuhi, pikapäeva-
rühma kasvataja, kooliraamatukogu hoidja, eelklassi õpetaja ja sotsiaalpeda-
googi töötasustamise alused ja kuupalga alammäärad;
5. Kinnitati Kultuurikeskuse ja Linnaraamatukogu töötajate töötasustamise 
alused ja kuupalga alammäärad;
6. Kinnitati Linnavalitsuse hallatavate haridusasutuste haldus- ja abipersonali 
töötasustamise alused ja kuupalga alammäärad;
7. Kinnitati Muusikakooli ja Kunstikooli pedagoogide töötasustamise alused 
ja kuupalga alammäärad;
8. Määrati Kultuurikeskuse ja Linnaraamatukogu juhatajale põhipalk;
9. Võeti vastu Jõgeva Linnavalitsuse alatise kultuurikomisjoni põhimäärus ja 
kinnitati komisjoni koosseis;
10. Tunnistati edukaks hanke „Jõgeva linna tänavavalgustusvõrgu häireteta 
funktsioneerimine” osaühingu TAA Elekter pakkumine;
11. Otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
12. Lõpetati kahe isiku hooldus;
13. Lõpetati ühe isiku sotsiaalkorteri kasutamisõigus;
14. Kinnitati alaeelarved.

5. veebruari istungil:
1. Kinnitati Linnavalitsuse hallatavate haridusasutuste 2007. aasta õpilaskoha 
tegevuskulude arvestuslik maksumus;
2. Algatati Vainu tn 1b asuva kinnistu detailplaneeringu koostamine ja anti 
tingimused detailplaneeringu koostamiseks;
3. Kinnitati linnavara, asukohaga Pargi 9-33 ja Tähe 16-5 võõrandamise kirjali-
ku enampakkumise tulemused;
4. Otsustati maksta sünnitoetust ühele Jõgeva linna lapsele;
5. Määrati hooldaja ühele isikule.

12. veebruari istungil:
1. Väljastati kasutusluba Tartu mnt 1, 3 ja 1a kinnistute ühiskanalisatsioonito-
rustikule;
2. Väljastati ehitusluba Spordikeskuse „Virtus” Aia 40 ruumide rekonstrueeri-
miseks;
3. Anti sotsiaalkorteri kasutamisõigus ühele isikule;
4. Kinnitati riigihanke „Jõgeva Linna Lehe väljaandmine aastail 
2007 -2009” pakkumise kutse dokumendid.

HELENA STEPANOV
Linnavalitsuse spetsialist 

Jõgeval kindel koht Eesti mälumängumaastikul 
Veebruari esimesel pühapäe-
val võis kohata Jõgeval Eesti 
parimaid mälumängureid. Põhjus, 
miks nad Jõgevale tulid, oli güm-
naasiumi aulas toimunud suur 
paaristurniir. 

4. veebruaril toimus Jõgeval 
Eesti karikavõistluste osavõist-
lus paarismälumängus (turniir 
vabadel alustel moodustatud 
kaheliikmelistele võistkonda-
dele). Tegemist on juba tradit-
sioonilise mänguga, mis esma-
kordselt leidis aset 2003. aastal. 
Läbiviijateks on algusest peale 
olnud  Postimehe ajakirjanik 
Arko Olesk ja Jõgeva Gümnaa-
siumi õpetajana töötav allakir-
jutanu. Kahel eelneval aastal oli 

Külas Järvenpää Linnaraamatukogul
27. jaanuaril tähistasid meie kol-
leegid Soomes oma raamatukogu 
75. sünnipäeva. Raamatukogu 
juhataja Tuula Pulkkinen, kes 
mõne aasta eest Jõgeva Linna-
raamatukogus nädal aega “tööl” 
käis, kutsus allakirjutanu samadel 
põhjustel Järvenpääle.

Koostöö sujus ja nii oleme 
ikka igal aastal kohtunud. Kord 
Jõgeval, kord Järvenpääl. Li-
saks eesti keelele on Tuula ära 
õppinud ka ungari keele ja nii 
ei olnudki ma meie raamatu-
kogu esindajana kõige kaugem 
külaline. Kolleegid Ungarist 
andsid sünnipäevalastele üle 
omapoolsed soojad tervitused. 

Külmapealinna saadikuna 
oli minul võimalus üle anda 
meie linna logoga soe sall ja 
muidugi raamatud - “Eesti 

rahva ennemuistsed jutud” ja 
“Leiutajateküla Lotte”. 

Enne meeleolukat kohtu-
mist raamatukogus oli kõi-
gil külalistel ja linnaelanikel 

võimalus osa saada toredast 
kontserdist, kus teiste seas 
tegid suurepärase etteaste ka 
raamatukogutöötajad ise. Kava 
nimega “The tädit” oli ilmekas

näide sellest, millisena raama-
tukogutöötajat tihtilugu ette 
kujutatakse.  Sünnipäevalap-
sed nägid oma vanusele vasta-
valt välja väga väärikad ja hu-
moorikad. 

Samal ajal tähistas oma 60. 
tegutsemisaastat Järvenpää 
Rahvaülikool, kes koos raama-
tukoguga järvenpäälaste aega 
meeldivalt sisustada aitavad. 
Järvenpää raamatukogus töö-
tav eestlanna Eve Mähönen oli 
külalislahkelt oma kolleegide 
mõtteid vahendamas ja tänu 
sellele kõlas soome keelgi juba 
päris koduselt. 

Jõgeva Linnaraamatukogu 
tähistab oma 95. sünnipäeva 
järgmisel aastal.

 JAANA KOPPEL
Jõgeva Linnaraamatukogu

Kunstikoolil on Taanist külaline

Jõgeva Kunstikoolis on alates 
möödunud nädala esmaspäevast 
palju elevust ja põnevat sagimist. 
Elevuse põhjuseks on kunstikooli 
poolt linnas esimesena ette võe-
tud projekt kaasata oma askeldus-
tesse abiväge Euroopast. 

Nimelt võib kunstikoolis 
juba teist nädalat  kohata ühte 
kena noort inimest, kes on Jõ-

gevale tulnud Taanist. Tegemist 
on Euroopa Noored Ühenduse 
Eesti Büroo poolt toetatud et-
tevõtmisega, mille raames töö-
tab 21-aastane taanlanna Sigrid 
Saabye Nielsen Jõgeva linna ja 
kunstikooli heaks lausa 6 kuud.

Linnaeelarvest Sigridi tööd 
ei rahastata. Õigupoolest ta ei 
saagi oma töö eest tasu, sest va-
batahtlikus teenistuses töötasu 

ei maksta. Sigrid loodab meie 
heaks töötades ja Taani tagasi 
minnes kaasa võtta hindamatud 
kogemused ja töö käigus oman-
datud oskused. Kindlasti ka palju 
isiklikke kogemusi meie eluolu ja 
inimeste kohta. 

Sigridi jaoks pole kodust 
eemal viibimine seejuures 
sugugi esmakordne. Eelne-
valt on ta elanud terve aasta 
Itaalias. Olles rahvuselt taan-
lanna, kelle emakeel on taani 
keel, oskab ta praegu suhelda 
kokku viies erinevas keeles: 
taani, saksa, itaalia, hispaania 
ja loomulikult inglise keeles. 
Pealegi loodab Sigrid, et varsti 
lisandub tema keeleoskusesse 
ka eesti keel. 

Asjaolu, et kunstikool on 
ikka aeg-ajalt linna uuendus-
likke tuuli toonud, on silma-
kõrva jäänud ehk nii mõnelegi 
linnakodanikule. Ometi pea-
me ka seekord ise oma ette-
võtmist väga tähtsaks. Olles 
Taani riigi kodanik, on Sigridi 
puhul tegemist teatud mõttes 
ka külalisega, kelle eest tuleb 
hoolitseda kogu tema siinvii-
bimise ajal. Sigridi tugiisikuks 
on kunstikooli vilistlane ja 
praegune asendusõpetaja Käty 
Aasmäe. Paljuski tänu Käty 
suurepärasele inglise keele os-
kusele Sigrid kunstikooli üldse 
jõudiski.

Kindlasti loodab kogu 
kunstikooli pere sellest põne-

vast kogemusest palju õppida. 
Eelkõige  saavad nii õpetajad 
kui ka õpilased osa keele-
praktikast, mida ei suudaks 
asendada ilmselt ükski keele-
kursus. Tegutsedes üksteisega 
väga tihedas kontaktis ja ühtse 
suure perena on tänaseks Sig-
ridiga suhelnud peaaegu kõik 
kunstikooli õpilased, õpetaja-
test seejuures rääkimata.

Kuna eeloleval kevad-su-
vel, 15.-17. juunil toimub Jõ-
geval taas EPKF ehk eelpro-
fessionaalse kunsti festival, 
siis on ka Sigridi vabatahtlik 
töö seotud selle festivaliga.  
Et tegemist on juba viienda 
omataolise ettevõtmisega, siis 
otsustati, et seekordne festi-
val võiks lisaks kodumaistele  
noortele kunstnikele kaasa-
ta ka noori Euroopa Liidust. 
Sigridi peamiseks ülesandeks 
seejuures ongi kontaktide 
arendamine ja teiste riikide 
noorkunstnike festivalile kut-
sumine ja kohapeal vastuvõt-
mine. Lisaks festivali korral-
damisel osalemisele jõuab ta 
kindlasti teha muudki põne-
vat. Nii, et hoidke aga silmad-
kõrvad lahti!

Seniks aga palju päi-
kest ja Sigridile loomulikult: 
Welcome to Jõgeva!

ANNE NURMIK
Jõgeva Kunstikooli juhataja

Jõgeva paarismälumäng ühtlasi 
ka Eesti meistrivõistluste meda-
lite jagamise kohaks. 

Ühel klassikalisel mälumän-
guturniiril on küsimused jaota-
tud temaatilistesse voorudesse 
(ajalugu, poliitika, sport, kultuur 
jne.). Küsimused on jagatud 
voorudesse viiekaupa ning ühe 
ploki vastamiseks on aega reeg-
lina 7 minutit. Selline süsteem 
tagab mälumängule vajaliku 
rahuliku õhkkonna ja annab pii-
savalt aega  õigete vastuste mõt-
lemiseks. Mõtlemisaja lõppedes 
korjatakse vastused mängijatelt 
ning žürii paneb punkte. Õige 
vastus annab reeglina 2 punkti, 
natuke ebatäpne 1 punkti ja vale 
vastuse eest punkte ei saa. 

Jõgeva mäng koosnes 60 
küsimusest – alustasime tra-
ditsioonilise ajaloovooruga ja 
mängu lõpetasime Prantsusmaa 
teemalise eriplokiga.  Mängu 
parimate arvestuses käis terve 
mängu vältel tihe rebimine ning 
võitjad selgusid alles viimaste 
küsimustega. Seekordse paaris-
mälumängu võitjateks osutusid 
Jaan Allik (Pärnu) – Andres 
Pulver (Rakvere) 87 punktiga 
(120-st võimalikust), järgnesid 
Urmas Kukk (Tallinn) – Veiko 
Tonts (Tartu) 84 ja tallinlased 
Tauno Vahter ja Ove Põder 80 
punktiga. Parima Jõgeva paari-
na saavutasid Taisto Liivandi ja 
Priit Põdra 18. koha. Ühtekokku 
osales 30 paari. 

Parimate paaride autasus-
tamiseks olid välja pandud 
soliidsed auhinnad, milleks 
olid erinevad teatmeteosed ja 
raamatupoodide kinkekaardid. 
Kindlasti ei olnuks kõik nii uhke 
ilma lahkete toetajateta, kelleks 
olid Jõgeva linn, Eesti Kultuur-
kapital, Jõgeva Majandusühistu 
jmt. 

Loodetavasti jätkub väärt 
traditsioon ka järgnevatel aasta-
tel ning Eesti helgematel peadel 
on põhjust ikka ja jälle meie ko-
dulinna külastada. 

TIIT NAARITS 
Jõgeva paarismälumängu 

korraldaja 

Õnnelikud õpetajad: ees keskel Sigrid Saabye Nielsen 
Taanist, keda toetab paremal tema tugiisik Käty Aasmäe, 
vasakul Auli Kumel, taga keskel Elita Järvela. Pildilt puu-
dub Anne Nurmik, sest keegi pidi ju pilti ka tegema.

TEADE KORTERIOMANIKELE
Jõgeva Linnavalitsuse ettepanekul ja AS Jõgeva Elamu ning OÜ 
Jõgeva Vesi kokkuleppel pikendatakse OÜ Jõgeva Vesi 12. veebruari 
2007. a kirjas nr 41 väljakuulutatud veekulu arvestuse rakendamise 
alustamist 01. maini 2007. a.
01. maiks 2007. a. kooskõlastavad AS Jõgeva Elamu ja OÜ Jõgeva 
Vesi korterelamutega sõlmitavate lepingute tingimused ja teevad 
need teatavaks korteriomanikele.
Kui AS Jõgeva Elamu ja  OÜ Jõgeva Vesi  saavutavad kokkuleppe 
lepingu tingimuste osas, siis  kuulutab AS Jõgeva Elamu  välja 
korteriomanike üldkoosolekute läbiviimise ajad lepingute sõlmimise 
otsustamiseks.  Üldkoosolekul otsustavad korteriomanikud ka selle, 
kuidas jagatakse vee-ettevõtja arve ja keda nad volitavad lepingut 
sõlmima.
Pärast lepingu sõlmimist vee-ettevõtte ja korterelamute vahel 
toimub veekulu arvestus lepingus kokkulepitud viisil.

Roman Babchenko,
AS Jõgeva Elamu juhataja

Lembit Kabral,
OÜ Jõgeva Vesi juhataja 

“The tädit” näitas, et raamatukogutöötajad on elurõõmsad inimesed.


